
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Andrzeja Persona

na 61. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 sierpnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Na czterdziestym czwartym posiedzeniu Senatu Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 20 listopada

2009 r. sk³ada³em oœwiadczenie dotycz¹ce wprowadzenia w ¿ycie przepisów ustawowych, wykonaw-
czych i administracyjnych implementuj¹cych dyrektywê nr 2007/64/WE Parlamentu Europejskiego,
zwan¹ PSD, która mia³a zostaæ wdro¿ona do polskiego porz¹dku prawnego do dnia 1 listopada 2009 r.

Dyrektywa PSD w sprawie us³ug p³atniczych ma na celu zapewnienie uczciwego i otwartego dostêpu
do rynków p³atnoœci i jednoczesne podniesienie poziomu ochrony konsumenta. Stanowi, ¿e wszystkie
p³atnoœci elektroniczne w strefie euro i w granicach kraju musz¹ byæ dokonywane w czasie nie d³u¿-
szym ni¿ jeden dzieñ od zlecenia p³atnoœci. Tworzy jednoczeœnie podwaliny prawne systemów transgra-
nicznych transakcji polecenia zap³aty, zmierzaj¹c do zmniejszenia kosztów i zwiêkszenia mo¿liwoœci
wyboru us³ugodawcy. Dyrektywa ustanawia podstawê prawn¹ jednolitego obszaru p³atnoœci w euro
(SEPA), maj¹c¹ na celu stworzenie zintegrowanego rynku us³ug w dziedzinie p³atnoœci w strefie euro.

Wiêkszoœæ pañstw cz³onkowskich wdro¿y³a ju¿ ca³kowicie przepisy dyrektywy, jednak w szeœciu pa-
ñstwach cz³onkowskich konieczne jest dope³nienie wdro¿enia niektórych b¹dŸ wszystkich jej przepi-
sów. Polska jest jednym z trzech krajów, oprócz Grecji i Szwecji, w którym wdro¿enia wymagaj¹
wszystkie przepisy dyrektywy w sprawie us³ug p³atniczych.

W nawi¹zaniu do odpowiedzi udzielonej przez podsekretarza stanu pana Dariusza Daniluka, sygna-
tura FN/FN7/0602/2/BLG/09/BMI9/15677/09, oraz informacji prasowych opublikowanych przez
Komisjê Europejsk¹ w sprawie dzia³añ wobec pañstw, które nie wdro¿y³y jeszcze dyrektywy PSD, zwra-
cam siê do Pana Ministra z proœb¹ o udzielenie mi nastêpuj¹cych informacji.

1. Na jakim etapie w chwili obecnej znajduje siê projekt ustawy o us³ugach p³atniczych implementu-
j¹cy dyrektywê o us³ugach p³atniczych (PSD) do prawa polskiego? W odniesieniu do których z dwudzie-
stu szeœciu opcji narodowych zawartych w implementowanej dyrektywie nie zosta³o jeszcze
rozstrzygniête stanowisko Polski?

2. W jakim przewidywalnym terminie projekt ustawy o us³ugach p³atniczych zostanie formalnie skie-
rowany do Sejmu?

3. Czy projekt bêdzie procedowany w trybie art. 123 konstytucji, to jest z nadaniem mu statusu „pil-
ny projekt ustawy”?

4. Czy w zwi¹zku z opublikowan¹ na stronach Komisji Europejskiej informacj¹, z której wynika, ¿e
rz¹d polski zobowi¹za³ siê zaimplementowaæ dyrektywê PSD do listopada 2010 r., rz¹d ma w tej sprawie
opracowany dok³adny harmonogram implementacji?

5. Czy przewidziany do skierowania do Sejmu projekt ustawy o us³ugach p³atniczych przewiduje taki
okres przejœciowy dla dostawców us³ug p³atniczych, który pozwoli im na przystosowanie siê do nowych
zasad?

6. Komisja Europejska w informacji prasowej IP/10/682 z dnia 3 czerwca 2010 r. wskazuje, ¿e pla-
nuje podj¹æ kroki prawne przeciwko oœmiu pañstwom cz³onkowskim, w tym przeciwko Polsce, to jest
skierowaæ sprawê braku implementacji dyrektywy PSD do Europejskiego Trybuna³u Sprawiedliwoœci.
W zwi¹zku z powy¿szym proszê o informacje, jakie dzia³ania polski rz¹d planuje podj¹æ, aby do tego nie
dopuœciæ.

Z powa¿aniem
Andrzej Person




